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 Utdragsbestyrkande 

 
 

Plats och tid Kommunhuset, Storuman 2024-01-30, kl. 8.30-9.30 

      

Beslutande Ulf Vidman (M) ordförande 

 Gunilla Lundgren (S) tjänstgörande ersättare för Ulrik Dahlgren (S) 

 Karin Malmfjord (S) 

 Malin Svensson (C) 

 Daniel Johansson (V)  

     

Övriga Maria Mickelsson kommunsekreterare  

 Patrik Nilsson administrativ chef/ställföreträdande koncernchef 

 Anton Stenvall teknisk chef, §§ 12, 13 och 14 

 Jimmy Lindberg stabschef, § 18 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Utses att justera Gunilla Lundgren 

 

Justeringens plats och tid Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering finns på  

sista sidan i protokollet.  

 

Underskrifter   

                       

Sekreterare Maria Mickelsson  Paragrafer §§ 1-18 

 

  

Ordförande Ulf Vidman 

 

 

Justerare Gunilla Lundgren 

 Bevis om tillkännagivande om justerat protokoll 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

 

Organ                                             Kommunstyrelsens arbetsutskott 

 

Sammanträdesdatum                     2024-01-30 

 

Datum då anslaget sätts upp          2024-01-31    Datum då anslaget tas ned    2024-02-22 

 

Förvaringsplats för protokollet      Kommunstyrelsens kansli 

 

 

Underskrift                                      _________________________________________________ 

                                                        Maria Mickelsson  
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KSAU § 1  KS/2023:426 - 000 

 

Motion - översyn av rutiner för hantering av medborgarför-

slag i Storumans kommun 
 

Hans-Peter Carlson (L) har 2023-04-05 lämnat in en motion om översyn av 

rutiner för hantering av medborgarförslag i Storumans kommun. Motion-

ären anger i medborgarförslaget att kommunen har aktiva medborgare som 

skickar in många medborgarförslag, vilket är bra men att kommunen behö-

ver bli bättre på att hantera medborgarförslagen. Kommunen behöver bli 

snabbare och kanske ibland genomföra saker direkt. Förvaltningen kanske 

måste få större möjligheter att agera eller hjälpa till utan att belasta hela 

processen med beslut i kommunstyrelse och kommunfullmäktige i slutän-

dan. 

 

Hans-Peter Carlson föreslår 

 

att kommunen ser över rutinerna för medborgarförslag för att förenkla, för 

att öka effektiviteten och för en ökad medverkan av medborgarna i utveckl-

ingen av kommunen. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-13 § 71 att överlämna motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till kon-

cernchefen för tjänsteutlåtande.  

 

Bedömning 

Ändringar i kommunallagen gav från och med 2002-07-01 kommunerna 

möjlighet att införa medborgarförslag. Kommunfullmäktige i Storumans 

kommun beslutade 2006-10-17 § 85 att införa medborgarförslag på försök 

under två år med början 2007-01-01. Kommunfullmäktige beslutade  

2009-02-24 § 4 att permanenta försöket med medborgarförslag från och 

med 2009-01-01 då erfarenheterna genomgående var mycket positiva.  

 

Motionärens synpunkter och förslag bedöms i huvudsak överensstämma 

med förvaltningens bedömning, det vill säga att med nuvarande rutiner och 

arbetsordning överbearbetas många gånger medborgarförslagen. Detta leder 

i sin tur till att det många gånger tar lång tid innan förslaget slutbehandlas 

och att förslagen ofta tar oproportionerligt utifrån ärendets dignitet mycket 

resurser från förvaltningen.  
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KSAU § 1 – forts. 

 

Många kommuner har de senaste åren infört e-förslag. Ett e-förslag är en 

kort fråga om en åtgärd eller information från en medborgare till kommu-

nen. Förslaget läggs ut på hemsidan och andra medborgare kan stödja för-

slaget genom att signera förslaget. Sveriges Kommuner och Regioner gav 

2014 ut rapporten Projekt Medborgardialog där e-förslag beskrivs ingående. 

 

Bedömningen är att e-förslag skulle vara ett enklare, snabbare, mindre  

resurskrävande och skapa större engagemang än nuvarande medborgarför-

slag.   

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-12-18.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att motionen bifalls. 

----- 
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KSAU § 2  KS/2023:75 - 346 

 

Medborgarförslag - sänkta avgifter inom vatten, avlopp och 

renhållning för fritidsboende 
 

Et medborgarförslag har lämnats in 2023-02-28 där förslagsställaren före-

slår sänkta avgifter inom vatten, avlopp och renhållning för fritidsboende.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-02-28, § 5 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunfullmäktige för beredning. Ärendet har därefter över-

lämnats till tekniska avdelningen för tjänsteutlåtande.  

 

Avfallshandläggarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Tekniska avdelningen ansvarar för att upprätta förslag till renhållnings- och 

va-taxor. Dessa taxor är taxefinansierade med en kostnadstäckning på minst 

99% enligt kommunstyrelsens verksamhetsplan. Revidering av taxorna görs 

varje år för att säkerställa detta mål.  

 

En sänkning av avgifterna för fritidsboende skulle innebära att det behöver 

göras en motsvarande ökning av avgifterna för fastboende för att uppnå en 

kostnadstäckning på minst 99%. 

 

Samråd har skett med va-ingenjören vid beredningen av ärendet.  

 

Beredande organs förslag 

Avfallshandläggare Sandra Lundstens tjänsteutlåtande 2024-01-15. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås. 

----- 

 

 

 

 

 

 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 5 (28)  

   

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-01-30  

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KSAU § 3  KS/2023:684 - 356 

 

Medborgarförslag - ändring av renhållningsavgift för fritids-

hus 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2023-09-21 där förslagsställaren före-

slår ändring av renhållningsavgiften för fritidshus innebärande att kommu-

ninnevånare inte bör debiteras i de fall man redan betalar renhållningsavgift 

där man bor. I nuläget debiteras en avgift för att själv frakta eventuella  

sopor, ofta till den egna soptunnan då avståndet är längre till en uppsam-

lingsstation.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-21, § 113 att överlämna medbor-

garförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till avfallsingenjören för tjänsteutlåtande.  

 

Bedömning 

Tekniska avdelningen ansvarar för att upprätta förslag till renhållningstaxa. 

Taxan är taxefinansierad med en kostnadstäckning på minst 99% enligt 

kommunstyrelsens verksamhetsplan. Revidering av renhållningstaxan görs 

varje år för att säkerställa detta mål. 

 

Medborgarförslaget innebär att om renhållningstaxan sänks för medborgare 

som även har fritidshus i kommunen, behöver den höjas motsvarande för 

övriga.  

 

Beredande organs förslag 

Avfallshandläggare Sandra Lundstens tjänsteutlåtande 2024-01-15. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås. 

----- 
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KSAU § 4  KS/2022:555 - 841 

 

Medborgarförslag - Utsiktsplats Kanahobben 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-08-16 om utsiktsplatsen vid 

Kanahobben i Tärnaby där förslagsställaren föreslår följande åtgärder: 

 

o Ordentlig röjning av träd och sly för utsiktens och vägens skull 

o Uppsättning av skylt ”Utsiktsplats” nere vid E12:an 

o Översyn av vägens standard och beläggning 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-27 § 103 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till tekniska avdelningen för tjänsteutlåtande. 

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 2023-02-22 

Kanahobben är en högt belägen rastplats på Laxfjället, Tärnaby och till 

Kanahobben går en väg. Delar av vägen och marken kring själva rastplatsen 

ägs av kommunen. Under åren 2015–2018 pågick ett projekt finansierat av 

bygdeavgiftsmedel, där kommunen planerade ut marken, genomförde en-

klare röjning och förbättrade utsikten samt ställde upp ett handikappanpas-

sat bänkbord. I projektet köptes även en skylt in som visar var stigen upp 

till Laxfjället går. 

 

Kommunen har gjort vissa åtgärder i anslutning till Kanahobben, exempel-

vis så släntklippte kommunen utmed vägen hösten 2022(ca tre klippbred-

dar/slag). Större och grövre träd var de tvungna att gå runt. Sommaren 2022 

asfalterades även Sandviksvägen sträckan mellan Blå vägen och förbi cam-

pingen, ca 560 m. Att åtgärda resterande del av vägen på samma sätt som 

den första delen förväntas kosta minst mellan en miljon kronor till två och 

en halv miljoner kronor beroende på vad som görs och vem som ska be-

kosta det. Att röja och hugga träd förväntas bli dyrare än om marken varit 

plan eftersom det är väldigt brant och svåråtkomligt i området, men förmo-

das vara genomförbart för ca 100 000 kr. 

 

Kostnadsberäkningar framgår av bilaga till tjänsteutlåtandet. 
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KSAU § 4 – forts.  

 

Projektledarens förslag 

 

att medborgarförslaget avseende röjning och skylt anses besvarat genom att 

tekniska avdelningen ansöker om 100 000 kr i bygdemedel för att röja och 

hugga ner sly och träd för att förbättra utsikten samt för att köpa och sätta 

upp en skylt vid Blå vägen och att tekniska avdelningen genomför åtgärder-

na ovan om bygdemedel beviljas 

 

att medborgarförslaget om att höja vägens standard och beläggning avslås 

eftersom det bedöms bli alltför kostsamt och kommunen inte har någon 

finansiering för det. 

 

Arbetsutskottets förslag 2023-03-21 

 

att medborgarförslaget avslås i sin helhet. 

 

Kommunstyrelsens behandling 2023-04-04 - återremiss 

Efter yrkande från Hans-Peter Carlson (L) beslutar kommunstyrelsen att 

återremittera ärendet för ytterligare utredning avseende prioritering av 

föreslagna åtgärder i medborgarförslaget samt förslag på finansiering av de 

föreslagna åtgärderna. 

 

Handläggarens tjänsteutlåtande och bedömning efter återremiss 

Vid Blå vägen finns en skylt (enskild väg) med texten ”Laxfjället 4”.  

Sandviksvägen går förbi campingen för att sedan bli en asfalterad fjällväg 

upp till en vändplats med två rastplatsbord. Kanahobbsvägen plogas inte 

vintertid. Tidigare utredning säger att 2022 släntklipptes vägen. 2023 röjdes 

träd bort så att Ryfjället skulle synas från rastplatsen. Arbetet och kostnaden 

togs i den ordinarie verksamheten. Trasiga vägar lagas löpande av tekniska 

enheten. 

 

Skyltändring nere vid Blå vägen måste uppfylla vissa krav från Trafikver-

ket, bland annat bra information på platsen du kommer till. Den informat-

ionen saknas idag. En informationsskylt vid vändplatsen ger större chans att 

senare söka skyltändring av Trafikverket nere vid Blå vägen. En skyltänd-

ring vid Blå vägen kan göra att trafiken längs Kanahobbsvägen ökar och på 

så sätt även slitaget av vägen. 

 

Av Trafikverket räknas vägen som normalväg och är godkänd från och med 

2022-01-26 och 5 år framåt. Skulle vägen sedan inte anses godkänd för bil, 

finns en asfalterad promenadväg upp på fjället. 
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KSAU § 4 – forts.  

 

Tekniska avdelningen har fyra vägprojekt som investeringar varje år. För-

nyelseplanen sträcker sig fram till år 2027. Tekniska enheten prioriterar att 

underhålla de vägar där medborgare är bosatta och dit räknas inte 

Kanahobbsvägen.  

 

I det tidigare tjänsteutlåtandet nämndes ca 1 780 000 kr för enbart omasfal-

tering. Dikning tillkommer utöver. Generellt sett är det svårt att få bidrag 

till asfaltering i dagsläget. Inga bygdemedel beviljas till vägar. Kommunen 

får statsbidrag vilket går till underhåll och inte reinvesteringar såsom att as-

faltera om hela vägen.   

 

Tekniska avdelningen anser att det är för dyra kostnader att lägga på en väg 

där det inte bor någon, som inte plogas vintertid och där Trafikverket god-

känt standarden. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-02-22. 

Handläggare Anna Edvalls och vägingenjör Karolina Ivebos tjänsteutlå-

tande 2023-10-26. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2023-03-21 § 21. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att det noteras att röjning av träd och sly utförts 

 

att en informationsskylt ska sättas upp vid vändplatsen uppe vid  

Kanahobben 

 

att Kanahobbsvägen inte prioriteras i förnyelseplanen som sträcker sig fram 

till 2027 

 

att medborgarförslaget i och med detta och med hänvisning till handlägga-

rens tjänsteutlåtande därmed anses besvarat.  

----- 

 

 

 

 

 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 9 (28)  

   

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-01-30  

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KSAU § 5  KS/2023:43 - 100 

 

Medborgarförslag - förbud mot rökning inomhus 
 

Ett medborgarförslag har inlämnats 2023-01-25 om att Storumans kommun, 

Industri- och logistikcentrum i Storuman AB och Fastighets AB Umluspen 

inför ett gemensamt totalförbud mot rökning inomhus i deras fastigheter. 

Förslagsställaren anger då rökning inomhus medför stora saneringskostna-

der efterutflytt är det helt fel att tillåta rökning inomhus. Förslagsställaren 

anger vidare att rökning inomhus medför olägenhet för personal samt öv-

riga boende, främst grannar i äldreboenden samt att risken för både 

falsklarm och skarpa bränder ökar.  

 

Om det trots förbudet medvetet röks inomhus bör berörd fastighetsägare ha 

rätt till ersättning från hyresgästen för saneringskostnader efter utflyttning 

samt eventuella kostnader kopplade till falsklarm eller skarpa bränder och 

dylikt. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-02-28 § 5 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till koncernchefen för tjänsteutlåtande.  

 

Bedömning  

Enligt lagstiftningen om rökfria miljöer omfattas i princip alla kommunens 

fastigheter att de är rökfria. Den egna hyreslägenheten samt eget rum i olika 

former för äldre i bostäder och inrättningar med särskild service eller vård 

omfattas inte av regleringen. De utgör sådana privata miljöer som faller ut-

anför bestämmelserna om rökfria miljöer.  

 

Allt fler hyresvärdar väljer att vid upplåtelse av nyproducerade lägenheter 

ha med villkor i hyresavtalet som förbjuder rökning inomhus för att på så 

vis minska risken för skador och störningar med koppling till rökning.  

 

Att röka inomhus i lägenheten så att behov av sanering uppstår, är inte att 

betrakta som normalt slitage vilket innebär att i dessa fall ska hyresgästen 

ersätta hyresvärden för kostnaderna att återställa lägenheten.  

 

Bedömningen är att kommunen inte kan införa ett totalförbud mot rökning 

inomhus i kommunens, Industri- och logistikcentrum i Storuman AB:s och 

Fastighets AB Umluspens fastigheter med hänvisning till lagstiftningen om 

rökfria miljöer.  
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KSAU § 5 – forts.  

 

Beredande organs förslag  

 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-12-28. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås med hänvisning till lagstiftningen om rökfria 

miljöer. 

----- 
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KSAU § 6  KS/2023:338 - 311 

 

Medborgarförslag - bättre vägar 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2023-04-27 där föreslagställaren före-

slår att vägen förbi brandstationen i Storuman förbättras då vägen är i dåligt 

skick så bilar kan riskera att gå sönder. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-2023-06-13 § 71 att överlämna med-

borgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet 

har därefter överlämnats till vägingenjören för tjänsteutlåtande.  

 

Vägingenjörens tjänsteutlåtande och bedömning 

Tekniska avdelningen har en förnyelseplan för underhåll av vägar. Det är ett 

levande dokument, om det skulle uppstå stora förändringar på en kommunal 

väg uppdateras förnyelseplanen. Tekniska avdelningen försöker se till att 

fyra vägprojekt finns med som investeringar varje år.  

 

Industrigatan som går förbi brandstationen är i behov av underhåll. Vägen 

finns i dagsläget inte i förnyelseplanen som sträcker sig fram till år 2027. 

Vid större underhållsarbete på väg görs även utbyte av va-ledningar. Större 

underhållsarbete pågår nu på Vallnäsområdet där både väg och va är i större 

behov av underhåll.   

 

Beredande organs förslag 

Vägingenjör Karolina Ivebo Lantz tjänsteutlåtande 2023-11-20. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås med hänvisning till vägingenjörens tjänsteut-

låtande och bedömning. 

----- 
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KSAU § 7  KS/2023:427 - 311 

 

Medborgarförslag - upprustning av vägar i Storuman 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2023-05-11 där förslagsställaren före-

slår upprustning av vägarna i Storuman. Förslagsställaren nämner vägen 

Lokstallsvägen (Lokgränd) som ett exempel som behöver upprustas. Ef-

tersom det är en väg som är gropig och knölig och det är många som kör ef-

ter den.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-13 § 71 att överlämna medborgar-

förslag till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har där-

efter överlämnats till vägingenjören för tjänsteutlåtande. 

 

Vägingenjörens tjänsteutlåtande och bedömning 

Tekniska avdelningen har en förnyelseplan för underhåll av vägar. Det är ett 

levande dokument, om det skulle uppstå stora förändringar på en kommunal 

väg uppdateras förnyelseplanen. Tekniska avdelningens försöker få till att 

fyra vägprojekt genomförs varje år.  

 

Lokgränd är en grusväg som hyvlas och saltas varje år. Lokgränd finns med 

i förnyelseplanen för underhållsarbete där dikning och grusning ska göras. 

Däremot kommer detta inte att ske under 2024.  

 

Beredande organs förslag 

Vägingenjör Karolina Ivebo Lantz tjänsteutlåtande 2023-11-20.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås med hänvisning till vägingenjörens tjänsteut-

låtande och bedömning.  

----- 

 

 

 

 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 13 (28)  

   

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-01-30  

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KSAU § 8  KS/2023:504 - 311 

 

Medborgarförslag - upprustning av Tvärgatan i Storuman 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2023-06-09 om upprustning av Tvärga-

tan i Storuman. Förslagsställaren uppgifter att vägen är i dåligt skick, det är 

hål i vägen på flera ställen och trottoarerna är ojämna och igenvuxna. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-13 § 71 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till vägingenjören för tjänsteutlåtande.  

 

Vägingenjörens tjänsteutlåtande och bedömning 

Tekniska avdelningen har en förnyelseplan för underhåll av vägar. Det är ett 

levande dokument, om det skulle uppstå stora förändringar på en kommunal 

väg uppdateras förnyelseplanen. Tekniska avdelningens försöker få till att 

fyra vägprojekt finns med som investeringar varje år.  

 

Tvärgatan i Storuman är i behov av underhåll. Som förslagsställaren ksriver 

lagas hålen som uppkommer varje år med kallasfalt. Vid större underhålls-

arbete på väg görs även utbyte av va-ledningar. Större underhållsarbete på-

går nu på Vallnäsområdet där både väg och va är i större behov av under-

håll.  

 

Beredande organs förslag 

Vägingenjör Karolina Ivebo Lantz tjänsteutlåtande 2023-11-21. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås med hänvisning till vägingenjörens tjänsteut-

låtande och bedömning. 

----- 
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KSAU § 9  KS/2023:813 - 107 

 

Revidering av förbundsordning för kommunalförbundet 

Lystkom avseende mobiltelefoni 
 

Vilhelmina kommun är sedan 2021 medlemmar i kommunalförbundet Lyst-

kom och ingår i samarbetet Lystkom kundtjänst som därmed har övertagit 

ansvaret för växeltelefoni och reception. Enligt nuvarande förbundsordning 

är hanteringen av mobiltelefoni en del av kundtjänstsamarbetet och skulle 

därför redan ha överlämnats till Lystkom men av olika anledningar har det 

inte skett.  

 

Vilhelmina IT och Lystkom kundtjänst har under våren 2023 utrett möjlig-

het och konsekvenser av en överlämning av hanteringen av mobiltelefoner. 

Med hantering avses beställning, managering, utlämning, support, återtag 

och avslut av mobiltelefon med abonnemang. Arbetsgruppen redovisar föl-

jande slutsatser:  

 

o Lystkom kundtjänst kan i dagsläget inte överta hela hanteringen av 

mobiltelefoner i Vilhelmina kommun. Det beror på att man i dag har 

olika manageringssystem för mobiltelefoner samt att Lystkom kund-

tjänst och Vilhelmina kommun inte ingår i samma IT-driftmiljö. 

o Om Lystkom kundtjänst enbart övertar den del av hanteringen som 

handlar om beställning av mobilen och abonnemanget kommer det att 

innebära mer administration för både kundtjänst och Vilhelmina IT. 

Hanteringen kommer varken att bli billigare eller bättre och eftersom 

inte hela hanteringen kan övertas av kundtjänst ger det inte heller 

några stordriftsfördelar. 

o Om enbart vissa delar av hanteringen överlämnas till Lystkom är ris-

ken också att slutanvändare/verksamheten i Vilhelmina påverkas nega-

tivt på grund av längre väntetider och det blir mer otydlig för verk-

samheten vem man ska vända sig till när man har problem med mobil-

telefonen. 

 

Sammantaget innebär det att Vilhelmina IT i nuläget inte kommer att över-

lämna hanteringen av mobiltelefoner till Lystkom. En överlämning kan ak-

tualiseras igen om Vilhelmina kommun går med i Lystkom IT.  

 

Som en konsekvens av ovanstående behöver § 2 i nuvarande förbundsord-

ning i Lystkom revideras så att mobiltelefoni särskiljs från Lystkom kund-

tjänst. Det är viktigt att förbundsordningen på ett tydligt sätt beskriver vad 

som överlämnats till Lystkom från de olika medlemskommunerna.  
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KSAU § 9 – forts.  

 

Alla förändringar av förbundsordningen behöver beslutas av direktionen 

och måste också beslutas av kommunfullmäktige i alla medlemskommuner.       

 

Direktionen för Lystkoms beslut 2023-10-26 § 44 

Direktionen beslutar att revidera § 2 i Lystkoms förbundsordning enligt föl-

jande: 

 

Förbundet har följande ansvarsområden: 

Drift och utveckling av Lycksele, Storuman, Vilhelmina och Åsele växeltele-

foni och stödsystem för hänvisning och ansvara för telekommunikationslös-

ningar. samt beställa och leverera fasta och mobila telefoner för medlems-

kommunernas räkning. Ansvar för att bemanna och dimensionera en ge-

mensam kundtjänstorganisation som innefattar kundtjänstrelaterade uppgif-

ter som uppstår i kontakt med medborgare, medarbetare och andra intres-

senter. ÖVERSTRUKEN TEXT TAS BORT 

 

Ansvara för att beställa och leverera mobila telefoner i Lycksele, Storuman 

och Åsele. NYTT 

 

Direktionen överlämnar beslutet för fastställande av kommunfullmäktige i 

Lycksele, Storuman, Vilhelmina och Åsele. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att den reviderade förbundsordningen för kommunalförbundet Lystkom 

fastställs. 

-----  
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KSAU § 10  KS/2023:876 - 016 

 

Styrdokument för krisberedskap i Storumans kommun  

2023-2026 
 

I överenskommelse om kommunernas krisberedskap (Diarienr MSB 2018-

09779 SKL 18/03101) lyfts att kommunen ska ta fram ett styrdokument för 

kommunens arbete med krisberedskap.  

 

Innehållet ska ange kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet 

med krisberedskap under mandatperioden och innehålla:  

 

o övergripande styrning av arbetet med krisberedskap i kommunala för-

valtningar, bolag och kommunalförbund.  

o kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys.  

o kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska områdesansvar.  

o vilken planering avseende krisberedskap inom olika områden som 

kommunen ska ta fram eller uppdatera under mandatperioden. 

 

Förslag till styrdokument har upprättats för innevarande mandatperiod. 

 

Dokumentet anger inriktningen för kommunens arbete med krisberedskap, 

att minska sårbarheter i respektive verksamhet och leda till en god förmåga 

att hantera samhällsstörningar, extraordinära händelser i fredstid och höjd 

beredskap.  

 

Styrdokumentet beskriver: 

 

o process för kommunens övergripande risk- och sårbarhetsanalys, 

o ambition avseende hur Storumans kommun tar sitt geografiska  

områdesansvar, samt 

o planeringsarbete under mandatperioden. 

 

Beredande organs förslag 

Säkerhetssamordnare Annika Blomqvists tjänsteutlåtande 2024-01-03. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag till styrdokument för krisberedskap i Storumans kom-

mun innevarande mandatperiod till och med 2026 antas. 

----- 
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KSAU § 11  KS/2022:725 - 100 

 

Informationssäkerhetspolicy för Storumans kommun 
 

Kommuns revisorer tillsammans med lekmannarevisorer i kommunägda  

aktiebolag genomförde 2022 en granskning hur kommunkoncernen arbetar 

med informationssäkerhet. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-02-14 när man hanterade kommunreviso-

rernas granskning att en ny informationssäkerhetspolicy ska tas fram som 

även inkluderar kommunens bolag. 

 

Kommunens säkerhetssamordnare har upprättat ett förslag till ny informa-

tionssäkerhetspolicy för Storumans kommun.  

 

Syftet med informationssäkerhetspolicyn är att tydliggöra Storumans kom-

muns informationssäkerhetsarbete genom att förtydliga ansvarsområden 

och roller internt. Policyn tydliggör också kommunalförbundet Lystkoms 

roll och ansvar för IT-säkerheten i den lokala driftmiljön. 

 

Det övergripande målet med informationssäkerhetsarbetet är att Storumans 

kommun ska ha goda förutsättningar till informationsförsörjning, vilket 

skapar ett effektivt arbete i kommunen, samt bygger förtroende hos med-

borgare och medarbetare. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2024-01-19. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag till ny informationssäkerhetspolicy antas 

 

att kommunfullmäktiges beslut 2007-10-16 § 132 upphävs och tillhörande 

informationssäkerhetpolicy därmed upphör att gälla.  

----- 
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KSAU § 12  KS/2024:32 - 252 

 

Markförvärv - del av Björkfors 1:707 
 

Mellan Storumans kommun och Hemavan Västbyn Utveckling AB träffades 

den 1 september 2021 exploateringsavtal för genomförande av detaljplan 

för Björkfors 1:707 m.fl. ”Västbyn”. I detaljplanen regleras att huvudman-

naskapet för tilltänkt markförvärv av väg (benämnd väg a1 i detaljplanen) 

ska vara kommunalägd. Förvärvet av marken ska säkerställa detta.  

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2024-01-22. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att del av fastigheten Björkfors 1:707 förvärvas av Hemavan Västbyn  

Utveckling AB enligt upprättat köpekontrakt.  

----- 
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KSAU § 13  KS/2021:423 - 251 

 

Tillägg och ändring av exploateringsavtal - Björkfors 1:707 

m.fl. Västbyn i Hemavan 
 

Mellan Storumans kommun och exploatören Hemavan Västbyn Utveckling 

AB träffades den 1 september 2021 exploateringsavtal för detaljplan för 

Björkfors 1:707 m.fl. Västbyn, Hemavan. I exploateringsavtalets § 3.1 finns 

bestämmelser som reglerar förhållandet mellan parterna med anledning av 

det medfinansieringsavtal som Storumans kommun tecknat med Trafikver-

ket 2021-06-28 avseende byggande av en anslutning mot E12 Västbyn 

Hemavan i form av en C-korsning.  

 

Ett tillägg och ändring till exploateringsavtalet behöver nu göras med an-

ledning avseende avsikten att utföra C-korsningen till Västbyn (Syterska-

let). Avtalet innebär förändring av ansvarsfördelningen av byggandet av C-

korsningen. Syftet med ändringen av avtalet är att kunna samordna genom-

förandet med Trafikverkets planerade beläggningsarbeten under vå-

ren/sommaren 2024. 

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2024-01-18.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att avtal om tillägg och förändring av exploateringsavtalet tecknas med 

Hemavan Västbyn Utveckling AB enligt upprättat förslag.  

----- 
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KSAU § 14  KS/2021:140 - 344 

 

Avtal om medfinansiering av anslutning E12 Västbyn i 

Hemavan 
 

Kommunstyrelsen har 2021-04-06 § 37 beslutat att teckna avtal med  

Trafikverket för medfinansiering av anslutning E12 Västbyn, Hemavan. 

Medfinansieringsavtalet avsåg byggande av en anslutning mot E12 i form 

av en C-korsning (TRV 2020/137067, KS 2021:140). 

 

Ett nytt avtal har nu tagits fram som innebär förändring av tidigare tecknat 

avtal så att åtgärd enligt FAS 1 nu genomförs i Trafikverkets regi i stället 

som tidigare avtalats i formen av ett bevakningsuppdrag. Kommunen ska 

dock upprätta handlingar i enlighet med de krav på en bygghandling som 

Trafikverket ställer i samband med nybyggnadsprojekt. 

 

Avsikten med detta avtal är att kunna samordna genomförandet med Trafik-

verkets planerade beläggningsarbeten.  

 

Nytt avtal ska träffas i ett senare skede för genomförande av det som kallas 

för Fas 2 i tidigare medfinansieringsavtal. Det avtalet kommer att avse yt-

terligare anslutning med korsningstyp C samt byggande av planskild pas-

sage under väg E12 i enlighet med framtagande av detaljplan för ”Handels-

området”. 

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2024-01-18. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att avtal tecknas med Trafikverket för utförande av C-korsning.  

----- 
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KSAU § 15  KS/2022:769 - 009 

 

Uppföljning av internkontroll inom kommunstyrelsens verk-

samhetsområde 2023 
 

Enligt planen för internkontroll görs en avrapportering om utfallet av ut-

förda kontroller till förvaltningschef. Enskilda avvikelser rapporteras också 

till förvaltningschef som utifrån om observationen anses vara av större ka-

raktär rapporterar den till kommunstyrelsen. 

 

Den övergripande bedömningen görs enligt nedanstående bedömningsska-

lan: 

o Otillfredsställande – allvarliga och/eller omfattande avvikelser har iden-

tifierats 

o Större utvecklingsbehov – ett flertal väsentliga avvikelser har observe-

rats 

o Utvecklingsbehov – mindre och medelstora avvikelser har identifierats 

o Tillfredsställande – endast mindre avvikelser har identifierats 

 

Process Kontrollmoment Bedömning 

Arbetsmiljö Sjukfrånvaro 

Medarbetarenkät 

Tillfredsställande 

Ekonomi (KS) Budgetföljsamhet Tillfredsställande 

Ekonomi (nämnder, 

bolag) 

Budgetföljsamhet 

Resultat  

Tillfredsställande 

Verksamhet (KS) Måluppfyllelse Tillfredsställande 

Verksamhet (nämn-

der, bolag) 

Måluppfyllelse  Tillfredsställande 

Delegation Att delegationsordning 

följs 

Utvecklingsbehov 

Efterlevnad av lagar, 

regler och policys 

Att medarbetare har kun-

skap om nya regler och 

policys 

Tillfredsställande 

Informationssäkerhet Regelefterlevnad av do-

kument för informations-

säkerhet 

Tillfredsställande 

 

Delegation 

Skriftlig sammanställning över delegationsbeslut görs inte inom vissa ären-

degrupper till kommunsekreteraren. Delegationsbesluten inom dessa ären-

degrupper blir därmed inte redovisade till kommunstyrelsen. En internut-

bildning för tjänstepersoner kommer att hållas 2024 i ärendehantering där  
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KSAU § 15 – forts.  

 

bland annat rapportering av delegationsbeslut kommer att ingå. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2024-01-15.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att uppföljningen av internkontroll 2023 godkänns 

 

att kommunens nämnder och kommunala bolag delges kommunstyrelsens 

uppföljning av internkontroll 2023. 

----- 
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KSAU § 16  KS/2024:5 - 009 

 

Kommunstyrelsens uppföljningsplan 2024 
 

Kommunstyrelsen ska fastställa uppföljningsplan för sina egna verksam-

hetsområden 2024. 

 

Beredande organs förslag 

Kommunsekreterare Maria Mickelssons tjänsteutlåtande 2024-01-09. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att uppföljningsplan för 2024 fastställs enligt följande:  

 
Datum Nivå Verksamhet Inriktning 

19 mars KSAU All verksamhet Verksamhetsberättelse 

2 april KS All verksamhet Verksamhetsberättelse 

  Projektverksamhet Uppföljning 

  Översiktlig planering Uppföljning 

14 maj KSAU All verksamhet Tertialuppföljning 

28 maj KS All verksamhet Tertialuppföljning 

  Räddningstjänst Drift och ekonomi 

  Investeringsprojekt Uppföljning 

3 september KS Kanslienheten Drift och ekonomi 

  Administrativa enheten  Drift och ekonomi 

  Köksverksamhet Drift och ekonomi 

  Arbetsmarknadsverk-

samhet 

Uppföljning 

1 oktober KSAU All verksamhet Delårsrapport 

15 oktober KS All verksamhet Delårsrapport 

  Teknisk verksamhet Drift och ekonomi 

  Lystkom Ägardialog/samråd 

22 oktober KSAU All verksamhet Verksamhetsplan 

5 november KS All verksamhet Verksamhetsplan   
Sumnet Drift och ekonomi 

  Förvaltningsområde för 

samiska 

Uppföljning 

3 december KSAU All verksamhet Detaljbudget 

  All verksamhet Taxor och avgifter 

  All verksamhet Plan för internkontroll 

18 december KS All verksamhet Detaljbudget 

  All verksamhet Taxor och avgifter 

  All verksamhet  Plan för internkontroll 

  Trafikverksamhet Uppföljning 

  Informationssäkerhet Uppföljning 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 24 (28)  

   

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-01-30  

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KSAU § 16 – forts.  

 

att utifrån behov kan uppföljning av ytterligare verksamhetsområden ske.  

----- 
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KSAU § 17  KS/2023:686 - 805 

 

Tillfälligt föreningsstöd i västra kommundelen (initiativ-

ärende) 
 

Gunnar Andersson (S) har väckt ett initiativärende om ett tillfälligt för-

eningsstöd i västra kommundelen. Initiativtagaren anger vidare att sedan 

snart 4 år tillbaka har simhallen i Hemavan varit stängd och därmed har en 

stor del av utbudet av fritidsaktiviteter försvunnit för befolkningen i den 

västra kommundelen. Initiativtagaren anger vidare att kommunstyrelsen på 

grund av uteblivet tjänsteköp av bad gjort en besparing på 2 200 000 kronor 

per år eller 8 800 000 kronor totalt under denna period. Initiativtagaren  

yrkar: 

 

att 10 procent av kommunstyrelsens årliga besparing som tillkommit på 

grund av stängningen av simhallen betalas ut till de lokala föreningarna för 

att underlätta arbetet med att skapa förbättrat fritidsutbud. 

 

att första utbetalningen sker snarast och att det tillfaller Aktiv Ungdom i 

Hemavan. 

 

att kommande utbetalningar alterneras mellan föreningar i Hemavan och 

Tärnaby 

 

att utbetalningarna fortlöper till dess att frågan angående simhallen är löst. 

 

Bedömning 

Kommunstyrelsens antog 2023-12-19 sin egen detaljbudget för 2024. I  

detaljbudgeten finns inga medel budgeterade för köp av badhustjänster i  

Hemavan och det finns inte heller budgeterade särskilda medel för för-

eningsstöd till den västra kommundelen.  

 

Bedömningen är att föreningarna ska söka från de avsatta medel som finns 

tillgängliga för alla föreningar i kommunen att söka. 500 000 kronor finns 

budgeterat för attraktivitetshöjande utvecklingsinsatser som föreningar kan 

söka hos kommunstyrelsen samt att 43 procent av disponibla bygdemedel 

2024 kan sökas av föreningarna hos länsstyrelsen i Västerbotten.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2024-01-19. 
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KSAU § 17 – forts.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att förslagen i initiativärendet om föreningsbidrag i västra kommundelen 

avslås. 

----- 
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KSAU § 18  KS/2023:871 - 009 

 

Inventering av effekt- och nätkapacitet (initiativärende) 
 

Hans-Peter Carlson (L) har 2023-12-11 lämnat in ett initiativärende där han 

skriver följande:  

 

Sverige, Västerbotten och vår kommun står mitt i den gröna omställningen. 

Inte minst är elektrifieringen en stor fråga såväl lokalt, regionalt som nat-

ionellt. Att vi då inte kan få laddinfrastruktur på plats eller etablering av 

nya verksamheter för att det saknas effekt – el – är ingenting annat än pin-

samt i en stor vattenkraftskommun. 

 

I dagsläget hämmas etablering av såväl företag, service som laddinfra-

struktur av brist på effekt, eller av brist på besked. Enskilda företag och 

privatpersoner försöker fruktlöst att få besked av Vattenfall, som är nätä-

gare med monopol i vår kommun.  Det är inte hållbart. Med kommunens 

strategiska plan (nyligen antagen) i beaktande är det av mycket stor vikt att 

vi kan utveckla och växa både näringsliv och andra verksamheter på ett 

hållbart sätt, vilket inkluderar behov av mer effekt i många fall. 

 

Några exempel på problem: 

 

o Inga snabbladdare i Hemavan 

o Inga snabbladdare i Tärnaby (där det finns avtal med operatör!) 

o Inga besked om ytterligare effekt till flygplatsen i Hemavan (för att 

kunna ta emot el-flyg och ladda arbetsfordon som är eldrivna), trots 

många påstötningar på Vattenfall 

 

Nu skall hela Västbyn byggas, med två liftar och ett några hundra boenden 

(med över 3000 bäddar). Eventuellt skall en ny handelsetablering ske väster 

om Hemavan. Det finns fler projekt, inte minst i anslutning till terminalen i 

Storuman som kommer att kräva stor effekt. Det gemensamma är att vi inte 

vet om det finns och när det finns. Det är bråttom – vi riskerar att missa en 

viktig utveckling. 

 

Hans-Peter Carlson föreslår  

 

att Storumans kommun genomför en effektinventering för att klargöra vil-

ken effekt som finns tillgänglig och var den finns 
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KSAU § 18 – forts.  

 

att Storumans kommun genomför en inventering av nätkapacitet för att 

klargöra var det skulle gå att ta ut mer effekt och var det saknas möjligheter 

 

att tekniska avdelningen i samarbete med miljö- och samhällsbyggnadsför-

valtningen får detta uppdrag för uppföljning och redovisning första kvarta-

let 2024 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-19 att överlämna ärendet till arbetsut-

skottet för beredning. Ärendet har härefter överlämnats till stabschef för 

tjänsteutlåtande.  

 

Bedömning 

Storumans kommun kan ta kontakt med nätägaren och begära ut de efter-

frågade uppgifterna. Det kan emellertid finnas risk att man inte får använd-

bart svar på frågorna. Många uppgifter är belagda med sekretess gällande 

elnätet alternativt att endast grova uppskattningar/förenklingar kan delges, 

vilket kan försvåra inventeringen.  

 

För att kommunstyrelsen ska kunna ta ställning till förslagen i initiativären-

det behöver fördjupade kontakter tas med nätägaren och frågan utredas yt-

terligare.  

 

Beredande organs förslag 

Stabschef Jimmy Lindbergs tjänsteutlåtande 2024-01-30. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bereda ärendet ytterligare i enlighet med stabschefens bedömning. 

----- 

 

 

 

 

 

 

 

 


